
İSTANBUL ŞUBE OLAĞANÜSTÜ GENEL KURULU
YAPILDI

Odamız Denetleme Kurulu tarafından İstanbul
Şube'de gerçekleştiren periyodik denetleme çalışması
sonrasında hazırlanan raporda, Şube mail işleyişinde,

. Odamız tüzük ve yönetmeliklerinin çizmiş olduğu
sınırlann dışına taşan uygulamaların olduğu
belirtilmekte ve Genel Merkezimizin koordinasyonu ile
söz konusu aksaklıkların bir an önce giderilmesi
istenmekte idi., Bu doğrultuda Şube ile yapılan
yazışmalar ve telefon görüşmeleri aracılığı ile konuya
ilişkin hassasiyet dile getirilmiş,, eksik bilgiden ve
deneyimsizlikten de kaynaklı olabileceği düşünülen
olumsuzluklar, giderilmeye çalışılmıştı.

Nie var ki Denetleme Kurulu Raporu doğrultusunda
sürdürülmeye çalışılan girişimlerden ve yeniden
düzenleme çabalarından olumlu bir sonuç
alınamamıştı. Aynıca bu süreçte gündeme gelen,,
Şube Yönetim Kurulu Sayman üyelik görev değişikliği
sırasında,, görev alacak Yönetim Kurulu Öyesî'nin devir
teslim talebi sonrasında, kendisine sunulan mali bilgi
ve evraklardan edindiği izlenimleri yazılı olarak
aktardığı raporda, benzer uygulamaların! uyarılara
rağmen sürmekte1 olduğu belirtilmekte idi.

Bu gelişme üzerine İstanbul Şube'de, Genel Merkez
Yönetim KuruluVıu temsilen Genel Sekreter Mutlu.
Gürler ve Sayman Âlî Kayabaşfnın katıldıkları, Şube
Yönetim Kurulu üyeleri ve bağlı İl Temsilcilerinin de
hazır bulundukları bir bilgilendirme toplantısı
gerçekleştirilmişti, Toplantıda mevcut aksaklıkların ve
Denetleme Kurulu raporlarına yansıyan hatalı
uygulamaların sebepleri ve çözüm önerileri üzerine
görüş alışverişinde bulunulmuş, toplantı bir tutanağa
bağlanmıştı.

Tutanakta belirgin olarak göze çarpan başlıca
problemleri öç başlıkta toparlamak mümkündü.
Bunlardan bir tanesi; tüzel kişilikle şirket işleyişi ve
kurumsal temsiliyetle tanışıklıklar/dostluklar arasında
olması gereken belirgin sınırın tamamen îhiaS edildiği,
daha da ötesi bu ilişiklerin çek/senet alışverişleri ile
hayli grift hale geldiği, ikincisi; tüzel kişiliğin idari ve
mali işleyişinde belirleyici olması gereken tüzük ve
yönetmeliklerin yerini» "Vefa borcu11 gibi tartışmaya
açık gerekçeler ile. Yönetim Kurulu da devre dışı
bırakılarak, kullanılan bireysel inisiyatiflerin almakta
hatta şirket sahibi bir şube yöneticisinin Oda
kaynakları ile şirket kaynaklarını karıştırır olduğu, bîr
diğer önemli ve dikkat çekici/tehlikeli gelişmelerin de

Kocaeli İl Temsilcil inde yaşanan ve on binlerce
yurttaşımızın yaşamımı doğrudan ilgilendiren, bilimsel
normlara uymayan yüzlerce raporun, hiçbir
denetlemeye tabi tutulmaksızın 'telefon talimatı ite",
"veresiye" vize edilmesi olduğu görülmekte id i

Bütün bu bilgileri değerlendiren ve Denetleme
Kurulu'nun bilgisine sunan Genel Merkez Yönetim
Kurulu, bu sürecin tüzel kişiliğimize zarar vermeyecek
yöntemlerle aşılmasını temel ilke olarak
benimsemişti.

Son tutanakla ve şube saymanlığı devir teslim
raporu ile konuyu yeniden değerlendiren Denetleme
Kumlu'muz İstanbul Şube'nin Olağanüstü Genel
Kurula götürülmesi kararını vermiş ve Yönetim
Kurulu'na bu durumu yazılı rapor olarak iletmişti.

Bu gelişmeler üzerine Şube Yönetim Kurulu
üyelerinin önce tek tek sonra topluca istifa dilekçeleri
Genel Merkezimize ulaşmaya başlamıştı,. Burada bir
ara verip, istila dilekçelerindeki gerekçeler üzerine
birkaç ayrıntıyı anımsatmakta yarar görüyoruz.
İstifaları iki ana grupta toplamak mümkün.
Denetleme Kurulu raporunda ve tutanakta,
gelişmelerde sorumluluğu olduğu belirlenen Yönetim
Kurulu üyeleri ile, gelişmelerden sonradan haberdar
olan Yönetim Kurulu Üyelerinin istifa dilekçeleri.

İlk grupta yeni olumsuzluklarda doğrudan
müdahaleleri olan ve sorumlulukları bulunan Yönetim
Kurulu Üyelerinin istifa dilekçelerinde özetle;
"gördüğüm lüzum üzerine11 ve de "gerekçeleri
gelecekte açıklanmak kaydı ile" kaleme alınmış,
yaşanan gelişmelerden asla söz edilmeyen
belirsizliklerin hakim olduğu gözlenmektedir. Oysa
gelişmelerden rahatsızlık duyan ve bu koşullarda
göreve devamlarının en az.adan "göz yummak" olarak
algılanabileceği endişesi taşıyan diğer yönetim kurulu
üyeleri ise (ki buna yedek yönetim kurulu üyeleri de
dahildir.),, açık ve net ifadelerle söz konusu
gelişmelerin kabul edilemez olduğunu belirterek, istifa
gerekçelerini» acıktıkla ifade etmeyi yeğlemişlerdi.

İstifa gerekçesi belirtmeyen Yönetim Kurulu Üyeleri
ile yapılan ve özetle ljlbu süreçte yaşanan
olumsuzluklarda sorumiuluğumuz/rahatsızlığiinnız yok
mudur? Ve bu konuya ilişkin önemli aynntılann
dilekçelerimizde bulunması gerekmez miydi?" gibi
soruları kapsayan telefon görüşmeleri sonrasında
bazıları ikinci (hatta bazıları da üçüncü) istifa
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dilekçelerini Genel Merkezimize ulaştırmışlardı. Bu
kez yaşanan olumsuzluklar ve gelişmelere ilişkin
sorumluluklar da îstlfa dilekçelerinde yer alabilmişti.

By aşamadan itibaren Şube. Yönetim Kurulu'nun
istifalar nedeni ile boşalması ve görev alacak yeter
sayıda yedek üyede kalmamış olması1 üzerine,'Genel
.Merkez Yönetim Kurulu tarafından .yetkilendirilen,
İkinci Başkan İsmet Cengiz, Genel sekreter Mutlu
Gürler ve Sayman Afi Kayabaşiından oluşan geçici
kurul İstanbul Şube Olağanüstü Genel Kurul Takvimini
başlatmıştı,

16-17 Aralık 2000 tarihinde gerçekleştirilen
olağanüstü Genel Kurulda iki ayrı liste yarıştı.
Olağanüstü Genel Kurul'a neden olan gelişmelerde
sorumlulukları bulunan ve Onur Kurulu'na sevkedılen
eski Yönetimi Kurulu Üyelerinin koordinasyonunda
oluşturulan liste yeniden göreve talip olmuş, buna
karşılık gelişmelerden rahatsızlık duyarak istifalarını
sunan 'Yönetim Kurulu Üyeleri'de genişletilmiş bir

kadro ile yeni dönem için Prof. Dr. Okan Tüysüz
başkanlığında yönetime talip olmuşlardı1.

Yaşanan tatsız gelişmelerin ağırlığı nedeni ile gergin
geçen Olağanüstü Genel Kurul'a üyelerin ilgisi
beklendiği gibi görece de olsa yüksek oldu.

Pazar günü yapılan oylama sonrasında, İstanbul
Şube'ye bağlı meslektaşlarımızın da yaşanan
gelişmelerden hoşnut olmadıklarını ravet eden bir
sonuçla; Prof. Dr. Okan Tüysüz, Yıldırımı Güngör,
Nurhan Ersin, Oya Özgüven, Kadir Günaydın, Yavuz
Tannsewer, Mümin Soyalan Asıl Yönetim Korulu; Tahir
öngör,, Hadiye Yücel İnceoğlu, İnan Ünal, Yüksel
Örgün» Feyzi Folat, Esen Yalımer, Ö, Çetin Karaağaç
Yedek Yönetim Kurulundan oluşan alternatif üste
seçimi kazandı.

Kazana listenin başkanı Sn. Prof. Dr. Okan
Tüysüzün Olağanüstü Genel Kurul tartışma metnini-
de bültenimizde bilginize sunuyor, yeni göreve gelen
meslektaşlanmıza başarı dileklerimizi iletiyoruz.,

JMO İstanbul Şube Başkanı Okan Tüysüz'ün
Şube Olağanüstü Genel Kurul'daki konuşması

Değerli Yerbilimciler, sağlamada yetersiz kaldıklarının utancını yaşadıklarını
19. yüzyılda Doğa bilimlerinin şemsiyesi altından ve bu tür bilimsel*faaliyetleri gerçekleştiren kurumların

çıkarak serpilip gelişen, 20. Yüzyılda büyük devrimler geliştirileceği yerde kapatılmasının acısını İçlerinde
yaşayan Jeoloji bilimi, özellikle 20. yüzyılın son on • duyduklarına inanıyorum.
yılında insan ihtiyaçlarına yönelik çok sayıda alanda Geçmişin sorgulanması, geleceğin sağlam temeller
kullanılmaya: başladı. Başlangıçta saf bîr bilim dalı üzerine kurulmasının ilk adımıdır. Ancak geçmişle
olarak filizlenen jeoloji; giderek meslek oldu» farklı uğraşmak geleceği engelleme düzeyine uğraşırsa yarar
disiplinler ile ilişki kurdu. Bugün dünyada tıptan değil zarar vereceğini düşünüyorum'. Benim şimdi- bu
felsefeye hemen lier bilim dalı jeolojiden kürsüde olmamın temelinde yatan felsefe de işte bu
yararlanmakta,, onu kullanmaktadır. düşüncedir. %*

Ne yazık ki Jeoloji bilimi yakın zamanlara kadar 1999 yılında yaşadığımız iki deprem on binlerce
dünyada olduğu kadar ilgi görmedi,, tanınamadı, insanın kaybına yol açarken bu ülke insanlarının
Bugün gelişmiş ülklerde amatör jeoloji dernekleri yüzüne de sindirilmesi pek mümkün olmayan büyük bir
faaliyetler göstermekte, geziler düzenlemekte, yayınlar tokat gibi inmiştir. Son iki depremin afete dönüşmesi
çıkarmakta ve toplantılar tertiplemektedirler, aslında bilimden bu kadar uzak yaşamanın ve yılların
Japonya'da ilkokul çocuklarımın! levha kenarlarına mavi ihmalinin doğal bir sonucudur. Bu akıl almaz
şist kuşaklarına ya da fosil yataklarına ziyarete ihmallerin,, yanlışların sorumlularını her yerde
götürüldüklerini gördüğümde bu mesleğin içerisindeki arayabilirsiniz. Çok fazla zorlanacağınızı da
bir kişi olarak şaşkınlığımı gözleyememiştim. Ve aklıma sanmıyorum. Bizlerin de yerbilimciler olarak bugüne
ilk gelen acaba bizde neden böyle bir faaliyet yok kadar sorumluluklarımızı yeterince yerine getirdiğiımizi
sorusu oldu. Geçmişe yönelik bir değerlendirme ne yazık ki gönül rahatlığıyla söylemek mümkün
yaptığırnızda burada bulunan değerli yerbilimcilerinin değildir. Bu bakımdan mesleğimizin ciddi bir
de en az benim kadar bilim ile toplum birlikteliğini özeleştiriden geçirilmesinin gelecekteki ilkelerimizi
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